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Protokół Nr II/XIII/03 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 28 listopada 2003 r. 

 
 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń na 
podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia i dokonał 
otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości, zgodnie z załącznikiem 
nr 2.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do zaproponowanego 
porządku obrad. W związku z brakiem uwag posiedzenie kontynuowano zgodnie 
z następującym porządkiem obrad:: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

-otwarcie sesji, 
-stwierdzenie prawomocności obrad, 
-przedstawienie porządku obrad, 
-przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu.  
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na 

obszarze województwa 
5. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin o działalności Inspekcji na 

obszarze powiatu. 
6. Informacja na temat ekologii i ochrony środowiska w powiecie  
7. Informacja na temat projektu szkoleniowego „Edukacja dla Rynku Pracy” dla uczniów 

szkół ponadgimnazjalnych powiatu wejherowskiego. 
8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zadań 

powiatu, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w roku 2003 – druk nr 142/03 - projekt przedkłada Zarząd 
Powiatu. 

9. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych.  
12. Zamknięcie sesji.  

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu Nr II/XII/03  
z Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia  
31 października 2003r. Uwag nie zgłoszono, protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował o reprezentowaniu Rady podczas niżej 
wymienionych spotkań i uroczystości: 
- w dniu 12.11.03 r. brał udział w uroczystości obchodów Święta Niepodległości  

w Wejherowie, 
- w dniu 14.11.03 r uczestniczył w uroczystości z okazji Święta Pułku na terenie  

11 pł MW w Wejherowie, 
- w dniu 19.11.03 r. brał udział w spotkaniu z Marszałkiem Województwa Pomorskiego, 

Janem Kozłowskim i Wicemarszałkiem Województwa Pomorskiego Markiem 
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Biernackim, na którym przedstawione zostały projekty do Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego przygotowane przez Gminy Powiatu 
Wejherowskiego w sali obrad Starostwa Powiatowego w Wejherowie, 

- w dniu 21.11.03 r. uczestniczył w spotkaniu dyskusyjnym Wejherowskiego Koła Unii 
Wolności w Urzędzie Gminy Wejherowo, 

- w dniu 22.11.03 r. reprezentował radę w V Powiatowym Turnieju Kół Gospodyń 
Wiejskich w Gimnazjum w Bolszewie, 

- w dniu 27.11.03 r. brał udział w pracy Jury II etapu IV Edycji Powiatowej Wiedzy  
o Kaszubach i Pomorzu. 

 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu. 
 
Ad.4. 

Po czym przedstawiciel Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska – pan 
Jarosław Stańczyk przedstawił informację na temat stanu środowiska na obszarze 
województwa, zgodnie z załącznikiem nr 4 do protokołu. 

Do powyższego radny Tadeusz Ptach zwrócił się z pytaniem dotyczącym szerokości 
pasa ochronnego przy oczyszczalni ścieków w Dębogórzu. Pan Jarosław Stańczuk wyjaśnił, 
że przepisy obecnie obowiązujące nie przewidują stref ochronnych, ponieważ uciążliwość 
dla środowiska oczyszczalni ścieków musi mieścić się w obrębie jej terenu. Odnoście 
oczyszczalni ścieków w Debogórzu szczegółowej odpowiedzi może udzielić Naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej, Leśnictwa i Rolnictwa. Pan Michał 
Machnikowski poinformował, że nie ma strefy ochronnej wokół oczyszczalni ścieków  
w Dębogórzu.  

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady ogłosił 5 min przerwę. 
 
Ad.5. 
 Następnie Informację Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin o działalności 
Inspekcji na obszarze powiatu przedstawiła pani Daniela Klebba – kierownik oddziału  
w Pucku, zgodnie z załącznikiem nr 5 do protokołu. 
 Zdaniem radnego Janusza Zabłockiego za mało naświetlony jest temat paszportyzacji 
materiału nasiennego. Pani Daniela Klebba poinformowała, że rozporządzenie regulujące 
kwestię paszportyzacji np. ziemniaka weszło w życie 30 października br. określając  
7 dniowy termin składania wniosków. Inspekcja rejestruje wszystkie wnioski dotyczące 
przede wszystkim materiału rozmnożeniowego poszczególnych roślin wymienionych  
w rozporządzeniu. 

Do powyższych informacji nie zgłoszono innych uwag. Przewodniczący Rady 
ogłosił 5 min przerwę. 
 
Ad.6. 

Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady udzielając głosu 
przedstawicielom firmy Arcadis Ekokonrem Sp. z o.o.: 
- pani Magdalenie Wilk, która przedstawiła zarys programu ochrony środowiska w powiecie 

wejherowskim, zgodnie z załącznikiem nr 6 do protokołu oraz 
- panu Jarosławowi Zarzyckiemu, który przedstawił w skrócie program gospodarki 

odpadami w powiecie wejherowskim, zgodnie z załącznikiem nr 7 do protokołu.  
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Nawiązując do powyższych informacji radny Fryderyk Kaszel stwierdził, że 
napawają one optymizmem, klasyfikując powiat w czołówce pod względem walorów 
środowiska w skali kraju. Jednak w Rzeczpospolitej ukazał się artykuł zawierający ranking, 
z którego wynika, że nasz region zajmuje pierwsze miejsce pod względem zachorowalności 
na nowotwory układu oddechowego i pokarmowego. Od dawna wiadomo, że czynnikiem 
rakotwórczym jest azbest, a w wodociągach na terenie powiatu płynie woda rurami 
azbestowymi. Co powiat może zrobić w powyższej kwestii? Odpowiedzi udzielił pan 
Jarosław Zakrzycki informując o programie ogólnokrajowym dotyczącym usuwania  
i unieszkodliwiania azbestu, w tym również rur wodociągowych. Jednak w powiecie 
wejherowskim brak składowiska odpadów azbestowych. Dodatkowo pan Michał 
Machnikowski poinformował, że w bieżącym roku z Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska dofinansowano demontaż płyt azbestowych z budynku Zespołu Szkół w Lini 
oraz wymianę pokryć dachowych z płyt cementowo-azbestowych na harcerskiej bazie 
obozowej ZHP Cedron w Wejherowie. Azbest jest szkodliwy po jego uszkodzeniu, 
ponieważ wówczas pyli. Planuje się modernizację wodociągów w powiecie w ramach 
programu ochrony środowiska, podobne programy funkcjonują w gminach wiejskich.  
Po czym radny Grzegorz Gaszta zapytał, czy na program zwalczania azbestu są 
zabezpieczone środki finansowe w budżecie państwa i kto jest dysponentem tych środków 
w województwie. Pan Jarosław Zakrzycki wyjaśnił, że powyższy program będzie 
funkcjonował do 2023 roku nie zabezpieczając na niniejszy cel żadnych środków. 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady ogłosił 5 min przerwę. 
 
Ad.7. 
 W dalszej części Przewodniczący Rady udzielił głosu Wicestaroście – pani Gabrieli 
Lisius, która przedstawiła informację na temat projektu szkoleniowego „Edukacja dla 
Rynku Pracy” dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych powiatu wejherowskiego, zgodnie  
z załącznikiem nr 8 do protokołu. [CD 121:24]  

Dodatkowo Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke poinformował, że w ubiegłym 
tygodniu nastąpiło w Dworze Artusa rozstrzygnięcie konkursu „Firma z jakością”.  
Z powiatu wejherowskiego zostało nagrodzonych najwięcej firm, bo aż 6, z czego dwie 
firmy zostały nagrodzone dwukrotnie. Z powyższego wynika, że edukacja w powiecie jest 
na wysokim poziomie, ponieważ kadry firm składają się z dobrych specjalistów  
i pracowników. Złą stroną powyższego jest fakt, że przy składaniu wniosku do Sapardu  
o dofinansowanie drugiego odcinka drogi w gminie Łęczyce, powiat otrzymał niewiele 
punktów w kategorii zamożności powiatu. 
 
Ad.8. 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Genowefie Małyszko, która  
w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego  
w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zadań powiatu, na które przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2003 – druk  
nr 142/03 – z autopoprawką. Powyższa autopoprawka dotyczy wykreślenia z załącznika 
kwot podsumowujących tabelę (razem) „Plan na 2003 r.” oraz „Plan po zmianach”.  

Po czym radny Fryderyk Kaszel poinformował, że w dniu 17 listopada br. wziął 
udział w pierwszej naradzie Wojewódzkiej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych 
w Starogardzie Gdańskim. W skład powyższej rady wchodzi 7 osób. Poinformowano  
o problemie późnego przekazywania środków przez PFRON. Powiat Wejherowski a przede 
wszystkim Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie jest oceniane dobrze w skali 
województwa a głównym tego powodem jest stworzenie programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych. 
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Wobec powyższego radny Witold Reclaf pogratulował pani Genowefie Małyszko za 
sprawne funkcjonowanie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag, w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w którym 27 obecnych członków Rady 
głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.9. 

Do sprawozdania Zarządu Powiatu z prac między sesjami zgłoszono następujące 
uwagi: 
a) radny Grzegorz Gaszta [CD 152:34-155:18] zgłosił pytanie dotyczące szczegółów 

wizytacji z udziałem Zastępcy Dyrektora Departamentu Kultury, Sportu i Turystyki 
Urzędu Marszałkowskiego – Maciejem Kowalczukiem, posłem Jerzym Budnikiem oraz 
radnym wojewódzkim Pawłem Piechotą na terenie realizowanych i planowanych 
inwestycji sportowych przy placówkach oświatowych prowadzonych przez powiat. Na 
ostatnim posiedzeniu Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska radni 
zostali zaskoczeni informacją o planowanej zmianie wieloletniego planu inwestycyjnego 
– w roku 2004 nie zostanie rozpoczęta budowa sali gimnastycznej przy Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Wejherowie. Radni nie uzyskali żadnych merytorycznych 
argumentów dotyczących powyższej decyzji. Również na wspomnianym posiedzeniu 
komisji nie było mowy o zmianie finansowania inwestycji sportowych. W związku  
z powyższym radny zwrócił się z następującymi pytaniami: 
- kiedy nastąpiła zmiana koncepcji finansowania inwestycji przy Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Wejherowie? 
- jak nazywa się program unijny, o który powiat będzie się ubiegał? 
- kto będzie dysponentem powyższych funduszy? 
- czy powiat będzie ubiegał się o dofinansowanie z powyższego funduszu również 

inwestycji przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Redzie? 
- czy na wczorajszym posiedzeniu Zarządu Powiatu podjęto decyzję dotyczącą zmiany 

wieloletniego planu inwestycyjnego? 
b) radny Witold Reclaf [CD 155:30-156:13] zasygnalizował, że po wyjaśnieniach Starosty 

dotyczących powyżej zgłoszonych zapytań, zgłosi pytania go nurtujące. Ponadto 
zapytał, jakie tematy były poruszane podczas spotkania Starosty z Dyrektorem Aresztu 
Śledczego w Wejherowie.  

W związku z brakiem dalszych zapytań Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke 
[CD 156:38] wyjaśnił, że odnośnie zmiany wieloletniego planu inwestycyjnego nie podjęto 
na posiedzeniu Zarządu Powiatu żadnych decyzji. Owszem kwestia realizacji sali 
gimnastycznej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnch Nr 2 w Wejherowie była 
wielokrotnie poruszana na posiedzeniach Zarządu. Powodem powyższego jest wyjątkowo 
negatywne doświadczenie związane z realizacją inwestycji przy Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnch Nr 1 w Rumi. Mądrością Zarządu powinno być uczenie się na błędach. 
Każdy może się mylić. Przy budowie sali gimnastycznej w Rumi popełniono bardzo dużo 
błędów – wybudowano ją lecz nie zapłacono. Przy planowaniu kolejnych inwestycji należy 
najpierw zabezpieczyć środki finansowe na realizację, złożyć odpowiednie wnioski,  
a dopiero potem przechodzić do ich realizacji. Starosta stwierdził, że chce działać zgodnie  
z prawem, uczciwie, przy otwartej kurtynie. Dotychczas przy budowie sali gimnastycznej  
w Rumi było dużo niejasności. Wnioski na dofinansowanie budowy sal gimnastycznych  
w Rumi, Redzie i Wejherowie zostały złożone do MENiS-u przez obecny Zarząd w grudniu 
ubiegłego roku. W Urzędzie Marszałkowskim zarejestrowanych jest kilkadziesiąt wniosków 
z terenu powiatu wejherowiego, a mianowicie na budowy: basenu w Rumi, basenu  
w Redzie, basenu w Wejherowie, sali gimnastycznej w Wejherowie, sali gimnastycznej  
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w Redzie, sali gimnastycznej w Rumi, sali gimnastycznej w Szemudzie, sali gimnastycznej 
w Lini, sali gimnastycznej w Bolszewie, sali gimnastycznej w Luzinie, sali gimnastycznej  
w Łęczycach. Zastępca Dyrektora Departamentu Kultury, Sportu i Turystyki – pan Maciej 
Kowalczuk poinformował, że w momencie wejścia Polski do Unii Europejskiej będzie 
można składać wnioski o dofinansowanie z funduszy strukturalnych powyższych projektów. 
Zgodnie z uzyskaną informacją samorządy gminne/powiatowe będą mogły uzyskać 
dofinansowanie w wysokości do 70%. Jednak będzie można ubiegać się o dofinansowanie 
inwestycji nie rozpoczętych. W obecnej sytuacji MENiS finansuje 30% inwestycji, a reszta 
pozostaje w gestii powiatu. Kto będzie dysponentem funduszy unijnych? Prawdopodobnie 
Marszałek, lecz nie jest to pewna informacja. Na budowę sali gimnastycznej w Wejherowie 
w wieloletnim planie inwestycyjnym zapisano kwotę 200.000 zł. Nikt nie zmienił 
powyższego zapisu. Zarząd nie wystąpił do Rady z wnioskiem o zmianę niniejszego planu. 
Starosta podkreślił, iż nikt nie jest w stanie zagwarantować, że powiat otrzyma środki 
zewnętrzne na budowę sali gimnastycznej w Wejherowie. Natomiast budowę sali 
gimnastycznej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Redzie planuje się zawrzeć  
w kwocie 1.000.000 zł, z czego kwotę 300.000 zł prawdopodobnie powiat otrzyma  
z MENiS-u. Jeżeli Rada podejmie decyzję o budowie sali gimnastycznej w Wejherowie 
przed majem 2004 r., to konieczne będzie zaciągnięcie kolejnego kredytu, ponieważ cała 
subwencja oświatowa jest przekazywana placówkom oświatowym na bieżącą działalność. 
Konieczne jest wykonanie pewnych korekt w projekcie budowlanym sali gimnastycznej  
w Wejherowie. Koszt całkowity inwestycji wyliczono na kwotę 13.000.000 zł. W związku  
z powyższym uznano, że niniejsza inwestycja powinna być etapowana: 1 etap – sala 
gimnastyczna, 2 etap (w późniejszej perspektywie) – basen. Wykonany projekt nie jest 
podzielony na etapy, lecz istnieje fizyczna możliwość jego podzielenia. Konieczne jest 
usunięcie z niego takich miejsc jak: kawiarnia, gabinet odnowy itp., bo wniosek  
o dofinansowanie zostanie od razu odrzucony. Środki ujęte w wieloletnim planie 
inwestycyjnym przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Wejherowie można 
uruchomić np. na usunięcie drzew na placu, na którym ma powstać sala, lecz należy zrobić 
to ostrożnie, tak aby nie uznano powyższych prac za rozpoczęcie inwestycji. [CD 169:11] 

Następnie Starosta wyjaśnił, że powinien spotykać się ze wszystkimi szefami służb  
i instytucji działających na terenie powiatu, których zadaniem jest bezpieczeństwo. Ponadto 
poinformował, że Starostwo będzie korzystało na podstawie umowy, nieodpłatnie  
z aresztantów, którzy będą wykonywać prace remontowe budynku. Dyrektor poinformował, 
że planuje się również remont aresztu śledczego. Jest to duży zakład pracy w powiecie 
ponieważ jest w nim zatrudnionych ok. 100 osób. [CD 171:11] 

Po czym radny Grzegorz Gaszta zwrócił uwagę, że nie uzyskał odpowiedzi na zadane 
przez siebie pytania: 
- jak nazywa się program unijny, z którego planuje się skorzystać budując inwestycję przy 

Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Wejherowie?, co to za fundusz? 
- kto będzie dysponentem powyższych funduszy? 
- czy na wczorajszym posiedzeniu Zarządu Powiatu podjęto decyzję dotyczącą zmiany 

wieloletniego planu inwestycyjnego? 
Ad vocem radny poinformował, że nie miał wiedzy na temat wystosowania wniosków  
o dofinansowanie trzech inwestycji sportowych w grudniu 2002 r. przez obecny Zarząd.  
Na posiedzeniu Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska nie uzyskano 
powyższej informacji od obecnego członka Zarządu. [CD 173:16] 
 Następnie radny Witold Reclaf poinformował, że podczas październikowego 
posiedzenia Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska zgłosił wniosek  
o zapoznanie się z dokumentacją planowanej w 2004 roku (zgodnie z wieloletnim planem 
inwestycyjnym) budową sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 
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w Wejherowie. Na posiedzeniu tejże komisji w dniu 18 listopada br. obecny członek 
Zarządu – pan Marek Panek w pierwszym zdaniu poinformował, że Zarząd Powiatu nie 
planuje w roku 2004 rozpocząć powyższej inwestycji, argumentując niniejsze stanowisko 
sytuacją finansową. Na pytanie, kiedy Zarząd podjął decyzję o rezygnacji z budowy 
powyższej sali? - pan Marek Panek nie był w stanie odpowiedzieć i podać konkretnej daty 
informując, że decyzję podjęto „kilka tygodni temu”. Z uzyskanych informacji na komisji 
można wywnioskować, że Zarząd podjął decyzję o nie realizowaniu inwestycji przy Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Wejherowie pomiędzy połową października a połową 
listopada. Radny Witold Reclaf przypomniał, że budowa sali gimnastycznej przy  
ww placówce oświatowej już w styczniu br. ujęta została w budżecie powiatu (wielokrotnie 
zmienianym), z określeniem konkretnych kwot na jej realizację. Na ostatnim posiedzeniu 
Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pan Marek Panek na pytanie, czy 
zgłoszono wnioski o dofinansowanie z MENiS-u (wcześniej UKFiS-u) odpowiedział, że 
były prowadzone rozmowy, lecz wniosku pisemnego nie złożono. Dzisiaj Starosta 
informuje, że takowe wnioski złożono w grudniu 2002 roku. Nie uzyskano również od pana 
Marka Panka żadnych informacji na temat możliwości uzyskania środków unijnych.  
W związku z powyższym radny wyraził swoje zdziwienie odnośnie rozbieżności pomiędzy 
informacjami uzyskiwanymi od różnych członków Zarządu. Radny Witold Reclaf 
podkreślił, że na posiedzeniu ww komisji radni uzyskali informację o przeniesieniu 
realizacji inwestycji sportowej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Wejherowie 
na rok 2005, a może nawet na - 2006. Pan Marek Panek wówczas poinformował, że 
ostateczną decyzję w powyższej kwestii podejmować będzie Rada. Zdaniem radnego 
Witolda Reclaf Rada Powiatu podjęła już decyzję o realizacji tej inwestycji umieszczając ją 
w wieloletnim planie inwestycyjnym, będącym częściom uchwały budżetowej. Dodatkowo 
radny przypomniał, że wydano już kwotę 113.000 zł na projekt budowy kompleksu 
sportowo-rekreacyjnego, posiadającego pozwolenie na budowę, którego termin ważności 
zakończy się w lipcu 2004 roku. Radnego dziwi, że Zarząd Powiatu podjął nagle decyzję  
o nie realizowaniu powyższej inwestycji. [CD 178:50] 
 W odpowiedzi na ww pytania Starosta – pan Józef Reszke stanowczo stwierdził, że 
decyzja o nie realizowaniu inwestycji sportowej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 2 w Wejherowie nie zapadła na żadnym posiedzeniu Zarządu Powiatu. Zdaniem Starosty 
każdy „słyszy to, co chce usłyszeć”. Brak wskaźników, na podstawie których można 
planować budżet na rok kolejny. Miały one wpłynąć do końca listopada, lecz ich nie ma.  
W związku z powyższym podjęcie uchwały budżetowej zostanie przesunięte na rok 
następny. Wniosek o dofinansowanie sali gimnastycznej w Wejherowie jest złożony, można 
powyższe sprawdzić szukając informacji w sprawozdaniu Zarządu z prac między sesjami  
z zeszłego roku. Natomiast odnośnie nazwy funduszu unijnego, to Starosta nie jest w stanie 
jej podać, ponieważ nawet Marszałek jej nie zna. W interesie powiatu, jak i województwa 
jest ubieganie się o dofinansowanie z powyższego funduszu. Pozwolenia na budowę sali 
gimnastycznej w Wejherowie kończą się, tak jak powiedzieli radni, ale aktualnie powyższe 
decyzje wydaje Starosta. Zdaniem Starosty warto odczekać z realizacją niniejszej 
inwestycji, ryzykując tylko konieczność przedłużenia pozwolenia na budowę, zyskując 
znacznie wyższe dofinansowanie. Starosta stwierdził, że za rok radni Witold Reclaf  
i Grzegorz Gaszta będą pierwszymi osobami, które zarzucą mu zbyt słabe ubieganie się  
o środki unijne i nie gospodarność. [CD 182:42] 
 Po czym radny Grzegorz Gaszta podziękował Staroście za powyższe wyjaśnienia. 
 W dalszej części członek Zarządu – pan Marek Panek [CD 182:57] wyjaśnił, że na 
przywołanym posiedzeniu Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska wyraźnie 
stwierdził, że Zarząd Powiatu dyskutuje i rozważa możliwość odłożenia budowy sali 
gimnastycznej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Wejherowie. Zaznaczył, że 
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nie powiedział o podjęciu decyzji na temat nie budowania ww sali. Zdaniem pana Marka 
Panka poinformował członków komisji wyraźnie, że Zarząd Powiatu rozważa możliwość 
przesunięcia terminu realizacji powyższej inwestycji na 2005 rok, a jeżeli środki finansowe 
będą jeszcze mniejsze to rozpoczniemy inwestycję w 2006 roku. Powyższy temat 
wielokrotnie był poruszany na posiedzeniach Zarządu. Na dzień dzisiejszy jest trudno 
określić, kiedy powiat będzie w stanie podjąć się budowy tak wielkiej inwestycji, nie mając 
zapewnionych w pełni środków finansowych na ten cel. Natomiast jeżeli chodzi o wieloletni 
plan inwestycyjny, to również wyraźnie stwierdził, że jego zmiana należy do kompetencji 
Rady, a nie Zarządu. Po czym zwrócił się z prośbą do radnego Witolda Reclafa,  
by z dyskusji prowadzonych na komisjach odczytywał jego intencję, nie przyjmując wprost 
wypowiedzianych pod wpływem emocji słów.  [CD 185:23] 

Następnie udzielono głosu Przewodniczącemu Komisji Gospodarki, Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska – panu Kazimierzowi Grubbie, który potwierdził, że pan Marek 
Panek poinformował na przywołanym powyżej posiedzeniu komisji o dyskusjach podczas 
obrad Zarządu Powiatu na temat budowy sali gimnastycznej w Wejherowie. Jednakże 
odniósł wrażenie, podobnie jak radny Witold Reclaf, że podjęto już decyzję na temat 
rezygnacji w roku 2004 z rozpoczęcia inwestycji sportowej w Wejherowie. W związku  
z powyższym oczekiwał, że Zarząd Powiatu przedstawi przy zmianie budżetu zmieniony 
wieloletni plan inwestycyjny. Natomiast odnośnie złożenia wniosku w miesiącu grudniu 
ubiegłego roku o dofinansowanie z MENiS-u niniejszej inwestycji, pan Starosta stwierdził, 
że radni powinni pamiętać to zdarzenie. Na posiedzeniu komisji, na pytanie zgłoszone przez 
radnego Witolda Reclafa, pan Marek Panek poinformował, że nie złożono ww wniosku. 
Jeżeli tego faktu nie pamięta członek Zarządu, to nie należy oczekiwać tego od radnych. 
Zdaniem radnego Kazimierza Grubby należy zastanowić się z jakich środków powinien 
skorzystać powiat przy realizowaniu tej inwestycji. [CD 187:40] 

Ponownie w dyskusji głos zabrał Starosta Wejherowski informując, że wniosek  
o dofinansowanie kompleksu sportowego przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2  
w Wejherowie został złożony dnia 19 grudnia 2002 roku. Ponadto poinformował, że 
inwestycje ujęte w wieloletnim planie mogą ulec zmianie. Np. przy realizacji inwestycji sali 
gimnastycznej w Rumi powiat powinien otrzymać środki w 2003 roku. Aby uzyskać środki 
finansowe z MENiS-u trzeba zachować dwa podstawowe warunki: inwestycja nie może być 
zakończona i zapłacona. Ustalono, że dnia 8 grudnia br. zostanie podpisana umowa, na 
podstawie której spłynie pierwsza rata dofinansowania z MENiS-u, druga rata spłynie do 
czerwca 2004 roku. Z powyższej sytuacji należy czerpać wnioski, przesuwając ostateczne 
terminy zakończenia planowanych inwestycji przynajmniej o pół roku. W umowach 
przetargowych kolejnych inwestycji konieczne będzie przesunięcie terminu ich realizacji  
(o pół roku), aby nie ponosić kosztów odsetek za nie uregulowane zobowiązania. W tym 
miejscu Starosta podziękował bankowi PKO S.A. za nie naliczanie odsetek za spłatę 
inwestycji w Rumi. Powiat nie otrzymuje przyznanego dofinansowania z góry. [CD 
194:02] 

Radny Wiesław Szczygieł wyraził zdziwienie dotyczące tolerowania przez 
Przewodniczącego Rady powyższej dyskusji. Po czym zwrócił się do radnego Witolda 
Reclafa z pytaniem, czy przy braku środków finansowych nadal stoi na stanowisku budowy 
sali gimnastycznej w Wejherowie. [CD 194:45] 

Odpowiadając radny Witold Reclaf podziękował za powyższe pytanie jednoznacznie 
stwierdzając, że jest za budowaniem sali gimnastycznej w Wejherowie. W miesiącu sierpniu 
został przedstawiony Radzie wieloletni plan inwestycyjny, w którym zapisało oprócz sali 
gimnastycznej w Wejherowie nowe zadanie inwestycyjne – budowę sali gimnastycznej  
w Redzie oraz kilka inwestycji drogowych. Powyższe zostało podjęte uchwałą. W miesiącu 
listopadzie do radnych trafiają informacje o planowanej zmianie wieloletniego planu. 
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Zdaniem radnego podjęty plan inwestycyjny powinien być realizowany zgodnie z przyjętym 
harmonogramem działań. Zarząd przedstawił Radzie powyższy plan do akceptacji dwa 
miesiące temu. Radny Witold Reclaf uważał, że propozycje w wieloletnim planie 
inwestycyjnym zostały w nim ujęte po przeprowadzeniu analizy ekonomicznej. Radnego 
zastanawia, co spowodowało nagłą zmianę decyzji? Budowę sali gimnastycznej  
w Wejherowie planuje się przesunąć na lata następne, a skąd Zarząd uzyska środki 
finansowe na nową propozycję budowy sali gimnastycznej w Redzie i inwestycje drogowe. 
[CD 196:45] 

Po czym Starosta Wejherowski – pan Józef Reszke oświadczył, że sala gimnastyczna 
w Wejherowie będzie budowana, oceniając wypowiedz przedmówcy jako „stek bzdur”. 

Ponadto Przewodniczący Rady upomniał radnego Witolda Reclafa za udzielanie 
sobie głosu i powtarzanie tych samych argumentów. [CD 197:28] 

Następnie radna Barbara Kościółek stwierdziła, że powyższa dyskusja „idzie w złym 
kierunku”, ponieważ Zarząd Powiatu nie przedstawił jeszcze Radzie propozycji uchwały 
budżetowej na 2004 rok. W związku z czym zgłosiła formalny wniosek o zakończenie 
dyskusji w tym punkcie. Powyższy wniosek Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, 
w którym 27 obecnych członków rady głosowało w następujący sposób: 24 osoby za,  
1 osoba przeciw, 2 wstrzymały się od głosu. Wniosek przyjęto. 
 
Ad.10. 

W punkcie dotyczącym interpelacji i zapytań radnych jako pierwszy głos zabrał 
radny Witold Reclaf [CD 198:21] stwierdzając, że obecny Starosta często krytykuje 
swojego poprzednika – Grzegorza Szalewskiego. Ponadto przypomniał, że osoby będące  
w poprzednim Zarządzie – pani Gabriela Lisius i pan Marek Panek, wchodzą w skład 
obecnego Zarządu pełniąc funkcje Wicestarosty i etatowego członka Zarządu. Decyzje 
podejmowane przez poprzedni Zarząd były decyzjami wspólnymi. [CD 199:19] 

Po czym radny Grzegorz Gaszta zgłosił pytanie, czy Zarząd Powiatu przewiduje 
udział w realizacji zintegrowanego programu operacyjnego rozwoju regionalnego.  
W szczególności w realizacji programu połączenia drogi krajowej nr 6 z drogą wojewódzką 
nr 218 oraz w programie Regionalnego Parku Kaszubskiego. Na posiedzeniu Komisji 
Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska radni otrzymali informację od pana Marka 
Panka, że na połączenie drogi przewiduje się przekazać kwotę 10.000 zł. Radny zwrócił się 
z prośbą do Starosty o uściślenie powyższej informacji? [CD 200:47] 

W związku z brakiem dalszych pytań głosu udzielono Staroście – panu Józefowi 
Reszke, który zaprotestował, ponieważ nie użył w swoim wystąpieniu nazwiska 
poprzedniego Starosty – pana Grzegorza Szalewskiego. Ponadto przypomniał radnemu, że 
w poprzednim Zarządzie jednym z członków był pan Jan Domański, który forsował budowę 
sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Rumi. W jaki sposób  
i w jakiej atmosferze przebiegały decyzje w powyższej sprawie radny Witold Reclaf może 
wyjaśnić sobie z radnym Krzysztofem Krzemińskim po obradach sesji, by nie degustować 
całej Rady. Starosta poinformował, że rozpoczęcie niniejszej budowy rozpoczęło się od 
złamania prawa. Zdaniem Starosty nawet jego poprzednik nie parł na budowę tej sali tak 
bardzo jak pan Jan Domański, który jest zastępcom dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Rumi. Budowa powyższej sali gimnastycznej została 
wykonana przed samymi wyborami i miała pomóc niektórym osobom wygrać wybory. Panu 
Janowi Domańskiemu nie pomogła. Wszystkie zasługi i minusy sytuacji wokół tej 
inwestycji można mu przypisać. Natomiast odnośnie budowy sali gimnastycznej w Redzie 
Starosta wyjaśnił, że nie jest to nowa propozycja. W I kadencji Rady Powiatu członkiem 
Zarządu był również pan Jerzy Conradi, który zaproponował wybudowanie sali 
gimnastycznej w Redzie przy Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji, nie na gruncie 
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powiatowym, nie przy szkole. Prawdopodobnie radni, którzy po raz drugi są członkami 
Rady znajdują się na tej sali ponieważ zablokowali powyższą inwestycję. Nie odstąpiono od 
planu wybudowania sali gimnastycznej w Redzie, ponieważ znajdują się w tym mieście 
dwie placówki powiatowe, które nie posiadają miejsca do zajęć wychowania fizycznego.  
W 18.000 mieście znajduje się tylko jedna sala gimnastyczna spełniająca wymogi dla 
wszystkich szkół. Starosta stwierdził, że należy konsekwentnie kontynuować zobowiązania 
I kadencji, zachowując ciągłość decyzji i nie rezygnując z propozycji zgłoszonych przez 
poprzedników.  

W odpowiedzi radnemu Grzegorzowi Gaszcie Starosta wyjaśnił, że na Zarządzie 
podjęto decyzję o przekazaniu dodatkowej kwoty 10.000 zł wszystkim samorządom 
miejskim, kosztem gmin. Pani Burmistrz Rumi powyższą propozycję przejęła  
z zadowoleniem. Zarząd zaproponuje Radzie w projekcie budżetu powiatu na 2004 rok 
dołożyć miastom symboliczną kwotę 10.000 zł na projekty budowlane dróg. Natomiast 
odnoście udziału w programie Regionalnego Parku Kaszubskiego do powiatu nie zwrócono 
się z propozycją współpracy. W ramach swojego budżetu powiat nie może współfinansować 
wszystkich programów, które powstają w gminach. Powiat musi skupić się na zadaniach 
ustawowo mu przypisanych.  

Ad vocem radny Grzegorz Gaszta podziękował Staroście za powyższą odpowiedz, 
zwracając uwagę, że omawiane programy łączą się z zadaniami własnymi powiatu 
(jednostkami i drogami powiatowymi).  [CD 211:12] 

 
Ad.11.  
 W dalszej części posiedzenia głos zabrał radny Krzysztof Krzemiński oświadczając, 
że wystąpienie radnego Witolda Reclafa na temat budowy sali gimnastycznej przy Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Redzie jest nieprawdą. Powyższa inwestycja była planowana 
w poprzedniej kadencji i budżecie powiatu na 2003 rok.  
 Następnie radny Piotr Pelcer odczytał oświadczenie dotyczące jego wypowiedzi na 
poprzedniej sesji zgodnie z załącznikiem nr 9 do protokołu. 
 Również radny Marek Klas w imieniu radnych Ligi Polskich Rodzin odczytał 
wniosek dotyczący budowy drogi Wejherowo-Sławutowo-Puck, zgodnie z załącznikiem  
nr 10 do protokołu. Powyższy wniosek został złożony na ręce Przewodniczącego Rady, 
Starosty Wejherowskiego i Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska.  
 Ad vocem wypowiedzi radnego Krzysztofa Krzemińskiego radny Witold Reclaf 
poinformował, że jest zwolennikiem budowy sal gimnastycznych zarówno w Redzie,  
jak i w Wejherowie. Ponadto złożył oświadczenie dotyczące sposobu powołania 
Powiatowej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych przez Starostę Wejherowskiego, zgodnie 
z załącznikiem nr 11 do protokołu. Radny podkreślił, że z powyższego wynika złamanie 
prawa przez Starostę. 
 Po czym radny Kazimierz Grubba poinformował, że posiedzenie Komisji 
Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbędzie się 16 grudnia br. o godz. 16.00. 
Tematem powyższego będą projekty budowlane sal gimnastycznych w Redzie  
i Wejherowie. [CD 223:12] 

Wówczas Starosta zaapelował do przedmówcy o ustalenie realnego terminu 
posiedzenia komisji, na którym zostaną omówione ww kwestie. Do 15 grudnia br Zarząd 
Powiatu przedłużył projektodawcy sali gimnastycznej w Redzie termin przedłożenia 
wszystkich dokumentów. Po czym Starosta ustosunkował się do oświadczeń: 
– informując, że sprawa poruszona przez radnego Marka Klasa, w poprzedniej kadencji 

łączyła poprzedniego Starostę z obecnym. Jest to zdaniem Starosty bardzo ważna droga, 
ułatwiająca dojazd z Pucka do szpitala wejherowskiego. Samorządy: powiat pucki  
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i Gmina Puck nie są zainteresowane budową powyższej drogi, ponieważ obawiają się 
likwidacji szpitala w Pucku.  

– informując, że wydane zarządzenie przez Starostę zostało wydane zgodnie z prawem. 
Opinia prawna przedstawiona przez radnego Witolda Reclafa jest sprzeczna z opinią 
prawną, którą posiłkował się Starosta powołując Powiatową Radę ds. Osób 
Niepełnosprawnych. Starosta stwierdził, że popełniony błąd został naprawiony.  

 Radny Kazimierz Grubba poinformował, że posiedzenie Komisji Gospodarki, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska odbędzie się 16 grudnia br. o godz. 16.00, a jego 
przedmiotem będą sprawy bieżące, przedłożone przez Zarząd. 
 Również radny Witold Reclaf podziękował Staroście za ustosunkowanie się do jego 
oświadczenia. Ponadto oświadczył, że Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska chciała zapoznać się z planami inwestycyjnymi (sal gimnastycznych w Redzie  
i Wejherowie) przed 15 grudnia br., czyli przed terminem złożenia Radzie projektu budżetu 
powiatu na 2004 rok. 
 
Ad.12. 

Po czym Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad XIII Sesji Zwyczajnej  
o godz. 14.20. 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Informacja na temat stanu środowiska na obszarze województwa. 
5. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin o działalności Inspekcji na obszarze powiatu  
6. Program ochrony środowiska w powiecie wejherowskim. 
7. Program gospodarki odpadami w powiecie wejherowskim. 
8. Informacja na temat projektu szkoleniowego „Edukacja dla Rynku Pracy” dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 

powiatu wejherowskiego. 
9. Oświadczenie P. Pelcera  
10. Wniosek radnego M.Klasa 
11. Oświadczenie W.Reclafa  
 
 
Protokołowała: Dominika Radtke 

 
Posiedzeniu przewodniczył: 

 
 


